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5.3.2/5 

Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda 

īstenošanas padomes sēdes protokols 

 

Protokols Nr. 5 

2022. gada 25. maijs 

Attālināti (Rīgā, Brīvības bulvārī 36, Ministru kabineta Zaļajā zālē) 

 

Sēdi vada: 

Jānis Citskovskis – Memoranda padomes vadītājs, Valsts kancelejas direktors  

 

Sēdē piedalās padomes locekļi un to pārstāvji: 

1. Agnese Rācene-Krūmiņa (aizvieto Mihailu Papsujeviču) – Tieslietu ministrijas pārstāve 

2. Ingus Alliks – Labklājības ministrijas valsts sekretārs 

3. Baiba Bāne – Finanšu ministrijas valsts sekretāre (piedalās no plkst. 11.40) 

4. Māris Klismets (aizvieto Edvīnu Balševicu) – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 

ministrijas pārstāvis 

5. Anita Kleinberga (aizvieto Daci Vilsoni) – Kultūras ministrijas pārstāve 

6. Kristīne Zonberga – Memoranda padomes vadītāja vietniece, biedrības "Latvijas 

Pilsoniskā alianse" direktore  

7. Āris Ādlers – biedrības "Alianse Pārnozariskai Ilgtspējīgai attīstībai" prezidents 

8. Agnija Jansone – biedrības "Latvijas Skautu un gaidu centrālā organizācija" valdes 

priekšsēdētāja  

9. Agnese Frīdenberga – biedrības "Sabiedriskās politikas centrs "Providus"" pārstāve 

10. Andris Gobiņš – biedrības "Eiropas kustībā Latvijā" prezidents  

11. Ilze Bergmane – biedrības "Latvijas Jaunatnes padome" prezidente 

 

Citi sēdes dalībnieki: 

Iveta Brīnuma – Tieslietu ministrija 

Agnese Sermā – Tieslietu ministrija 

Indra Cimermane – biedrība "Lauksaimniecības organizāciju sadarbības padome" 

Aivars Droiskis – biedrība '' Latvijas Republikas Ārpakalpojuma grāmatvežu asociācija '' 

Vijārs Griķis – biedrība "Latvijas Brīvprātīgo ugunsdzēsēju biedrību apvienība" 

Viesturs Ūlis – biedrība "Latvijas Zivsaimnieku Asociācija" 

Aira Priedīte – biedrība "Eiropas Latviešu apvienība" 

Ilze Trušinska – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

Inese Kušķe – Valsts kanceleja 

Ilona Kiukucāne – biedrība "Latvijas Darba devēju konfederācija" 

Jānis Pumpiņš – biedrība "Latvijas Darba devēju konfederācija" 

Terezija Mackare – biedrība "Rīgas aktīvo senioru alianse" 

Anda Grīnfelde – arodbiedŗību apvienība "Latvijas Brīvo arodbiedrību savienība" 

Reinis Lasmanis – Sabiedrības integrācijas fonds 



2 

Inga Liepa – Sabiedrības integrācijas fonds 

Anastasija Ļeonova – biedrība "Latvijas Republikas Ārpakalpojuma grāmatvežu asociācija" 

 

Protokolē: 

Zane Legzdiņa-Joja – Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas departamenta konsultante 

sabiedrības līdzdalības jautājumos  

 

Sēdi sāk plkst. 11.02 

 

Sēdes darba kārtība: 

   Jautājums Ziņo/Uzaicinātie 

1. 25.05.2022. sēdes darba kārtības apstiprināšana 

Jānis Citskovskis 

Memoranda padomes vadītājs, Valsts 

kancelejas direktors 

2. Grozījumi Biedrību un nodibinājumu likumā 
Iveta Brīnuma 

Tieslietu ministrija 

3. 

Par Memoranda padomes deleģēto pārstāvi dalī-

bai Valsts sekretāru sanāksmē ar padomdevēja 

tiesībām  

Jānis Citskovskis 

Memoranda padomes vadītājs, Valsts 

kancelejas direktors 

4. 
Par valsts budžeta programmas "NVO fonds" 

prioritātēm 2023. gadam 

Reinis Lasmanis 

Sabiedrības integrācijas fonds 

5. Par Līdzdalības nedēļu 

Kristīne Zonberga 

Biedrība "Latvijas Pilsoniskā 

alianse" 

6. 
Dažādi:  

nākamās sēdes norises laiks un darba kārtība 

Jānis Citskovskis 

Memoranda padomes vadītājs, Valsts 

kancelejas direktors 

 

1. jautājums 

25.05.2022. sēdes darba kārtības apstiprināšana 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis 

Nolemts: 

Apstiprināt 25.05.2022. sēdes darba kārtību. 

 

2. jautājums 

Grozījumi Biedrību un nodibinājumu likumā 

____________________________________________________________________ 

Ziņo: I. Brīnuma 

Izsakās: A. Gobiņš, A. Droiskis, Ā. Ādlers, Ā. Frīdenberga, K. Zonberga 

 

I. Brīnuma iepazīstina ar izstrādātajiem grozījumiem Biedrību un nodibinājumu likumā, infor-

mējot par būtiskākajiem aspektiem, līdzšinējo likumprojekta izstrādes gaitu un turpmāko vir-

zību. Kā arī norāda, ka Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija izteikusi jaunu 

iebildumu saistībā ar personas identitātes pārbaudi dalībai attālinātā organizētā procesā, aicinot 

izmantot elektronisko identifikācijas līdzekli, par ko vēlētos noskaidrot nevalstisko organizā-

ciju viedokli.  
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A. Gobiņš vēlas noskaidrot par iepriekšējās balsošanas nepieciešamības nostiprināšanu Bied-

rību un nodibinājumu likumā, norādot, ka šādas iespējas esamība ir pretrunā ar biedrību un 

nodibinājumu būtību – demokrātiski diskutējot par biedrības darbības jautājumiem un rada ris-

kus, ka lēmumi varētu pieņemt negodprātīgā veidā. Kā arī vēlas izprast birokrātiskā sloga as-

pektu attiecībā uz revīzijas ziņojuma iesniegšanu valsts pārvaldes institūcijām, kā arī pauž at-

sevišķo viedokli “priekšlikums biedrības likvidēšanu īstenot ar Valsts ieņēmumu dienesta/ Uz-

ņēmumu reģistra lēmumu konstitucionālā valstī vērtējams kritiski, proti, atbalstāma būtu likvi-

dēšana, ja to kā pamatotu atzīst tiesa”.  

A. Droiskis pievienojas bažām par iepriekšējā balsojuma iespējas nostiprināšanu, aicinot no-

teikt konkrētus jautājumus, kuros tas ir pieļaujams, piemēram, par amatpersonu ievēlēšanu. 

Vienlaikus rosina diskusiju par gada pārskata iesniegšanas termiņu, aicinot respektēt Gada pār-

skatu un konsolidēto gada pārskata likumā noteikto termiņu gada pārskatu iesniegšanai.  

Ā. Ādlers vēlas noskaidrot, vai ir izdevies mazināt reiderisma riskus un priekšlikumi risku ma-

zināšanai tikuši izvērtēti.  

I. Brīnuma skaidro, ka iepriekšējās balsošanas iespēju nodrošināšana var būt noderīga organi-

zācijām, jo situācijas ir dažādas. Aicina par gada pārskatu iesniegšanas termiņu un nepiecieša-

mību iesniegt gada pārskata revīzijas ziņojumu lūgt skaidrojumu Finanšu ministrijai un Valsts 

ieņēmumu dienestam. Kā arī skaidro, kāpēc ir nepieciešams vienkāršot likvidācijas procesu un 

ļaut to darīt Valsts ieņēmumu dienestam un Uzņēmumu reģistram – reģistrā pieejamā informā-

cija liecina, ka ir daudz nedarbojušos biedrību, kā arī likvidācijas process nav vienkāršs, attie-

cīgi nereti tiek uzsākts, bet dažādu iemeslu dēļ netiek pabeigts, kā arī tiesas process  Norāda 

arī, ka attiecībā uz komersantiem jau kādu laiku tiek īstenots vienkāršotās likvidācijas process, 

kas praksē apliecinājis efektivitāti.   

A. Frīdenberga pauž "Providus" atbalstu Tieslietu ministrijas piedāvājumu, jo tas ir izdiskutēts 

un ir meklēti kompromisi, lai sabalansētu visu pušu intereses – gan attiecībā uz iepriekšējo 

balsošanu, gan valsts pārvaldes iestāžu tiesībām uzsākt likvidācijas procesu. Vienlaikus pauž 

noraidījumu priekšlikumam biedrībām izmantot e-parakstu personu identificēšanai, norādot, ka 

biedrības pazīst savus biedrus.  

Ā. Ādlers norāda uz ilgo procesu biedrības likvidēšanai un vienlaikus lūdz skaidrojumu, kā 

likvidētas biedrības gadījumā tiks risināts dokumentu nodošanas arhīvā jautājums.  

I. Brīnuma norāda, ka tā kā Uzņēmumu reģistrā iesniegt var tikai elektroniski parakstītus doku-

mentus, un elektronisko parakstu ir grūtāk viltot salīdzinot ar papīra parakstu, nav fiksēti reide-

risma gadījumi masveidā.  

K. Zonberga ierosina organizēt plašāku diskusiju ar nevalstiskajām organizācijām ārpus Me-

moranda padomes, lai izdiskutētu likumprojekta ietvaru.  

I. Brīnuma aicina viedokļus izteikt TAP portālā notiekošajā saskaņošanas procesā, vienlaikus 

aicina nevalstiskās organizācijas paust vienotāku redzējumu.  

 

Nolemts:  

1) pieņemt zināšanai Tieslietu ministrijas pārstāves I. Brīnumas sniegto informāciju; 

2) aicināt nevalstiskās organizācijas izteikt viedokļus par likumprojektu saskaņošanas 

procesā TAP portālā; 

3) Tieslietu ministrijai, ņemot vērā izteiktos viedokļus saskaņošanas procesā, turpināt 

diskusiju ar iesaistītajām pusēm; 

4) pieņemt zināšanai, ka nevalstiskās organizācijas neatbalsta Vides aizsardzības un 

reģionālās attīstības ministrijas piedāvāto risinājumu par elektroniskā identifikācijas 

līdzekļa lietošanu dalībai sēdēs un balsošanā.  

 

Tieslietu ministrijas pārstāves prezentācija pieejama Ministru kabineta tīmekļvietnē - 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/13400/download.  

 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/13400/download
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3. jautājums  

Par Memoranda padomes deleģēto pārstāvi dalībai 

Valsts sekretāru sanāksmē ar padomdevēja tiesībām 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis 

 

J. Citskovskis informē, ka izsludinātajā pieteikšanās termiņā saņemts viens pieteikums – no 

biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse", kura dalībai Valsts sekretāru sanāksmē ar padomde-

vēja tiesībām izvirzīja politikas koordinatoru A. Zaļūksni. 

Memoranda padomes locekļi tiek aicināti balsot.  

 

Lēmums:  

Memoranda padome darbam deleģē A. Zaļūksni (biedrība "Latvijas Pilsoniskā alianse") (par – 

12, pret – 0, atturas – 0).  

 

Biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" pieteikums un A. Zaļūkšņa CV un motivācijas vēstule 

pieejami Ministru kabineta tīmekļvietnē - https://www.mk.gov.lv/lv/media/13445/download, 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/13448/download, https://www.mk.gov.lv/lv/me-

dia/13451/download.  

 

4. jautājums 

Par valsts budžeta programmas "NVO fonds" prioritātēm 2023. gadam 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: R. Lasmanis 

Izsakās: K. Zonberga, A. Gobiņš 

 

R. Lasmanis informē, ka ir uzsākts process, lai vēl 2022. gada nogalē organizācijām jau būtu 

zināmi 2023. gadā īstenojamie projekti. Attiecīgi NVO fonda Stratēģiskās plānošanas komi-

teja jau ir sanākusi un izdiskutējusi priekšlikumus. Aicina padomi apstiprināt prioritāros vir-

zienus.  

K. Zonberga informē par Stratēģiskās plānošanas komitejas sastāvā esošo nevalstisko organi-

zāciju jau izteiktajiem priekšlikumiem – dot iespēju divu gadu projektiem un palielināt finan-

sējuma apmēru. Vienlaikus aicina Sabiedrības integrācijas fondu modelēt nepieciešamā papil-

dus finansējuma apjomu un piedāvāt to Sabiedrības integrācijas fonda padomei.  

A. Gobiņš pauž atbalstu papildus finansējuma apmēram, norādot, ka beidzas nevalstiskajām 

organizācijām pieejamais finansējums Aktīvo iedzīvotāju fondā un detalizēts finansējuma ap-

rēķins dotu iespēju šo vajadzību uzturēt. Kā arī aicina ietvert stratēģisko partnerību iespēja-

mību, atbalstot nevalstisko organizāciju darbu kopējo sektora interešu pārstāvniecībā.  

R. Lasmanis pauž viedokli, ka diskusija par stratēģiskajām partnerībām būtu jāturpina.  

 

Lēmums:  

1) atbalstīt četrus prioritāros virzienus – NVO darbības stiprināšana, NVO interešu 

aizstāvības stiprināšana, Atbalsts NVO pilsoniskās sabiedrības aktivitātēm un NVO un 

iedzīvotāju savstarpējās sadarbības stiprināšana; 

2) lūgt Sabiedrības integrācijas fondam veikt aprēķinus par nepieciešamo finansējumu un 

iesniegt tos Memoranda padomei un Sabiedrības integrācijas fonda padomei.  

 

Sabiedrības integrācijas fonda pārstāvja R. Lasmaņa prezentācija pieejama Ministru kabineta 

tīmekļvietnē - https://www.mk.gov.lv/lv/media/13409/download.  

 

 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/13445/download
https://www.mk.gov.lv/lv/media/13448/download
https://www.mk.gov.lv/lv/media/13451/download
https://www.mk.gov.lv/lv/media/13451/download
https://www.mk.gov.lv/lv/media/13409/download
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5. jautājums 

Par Līdzdalības nedēļu 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: K. Zonberga 

 

K. Zonberga iepazīstināja ar Līdzdalības nedēļas konceptu, aicinot visas puses gan pieteikt sa-

vus pasākumus, gan piedalīties aktivitātēs, kas norisināsies Līdzdalības nedēļas ietvaros no š.g. 

27.jūnija līdz 3.jūlijam. 

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" direktores K. Zonbergas sniegto in-

formāciju par Līdzdalības nedēļas norisēm.  

 

6. Dažādi 

_______________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis 

Izsakās: A. Gobiņš 

 

Izskatāmie jautājumi: 

• nākamo sēžu norises laiks un darba kārtība. 

 

A. Gobiņš ierosina uzaicināt uz nākamo Memoranda padomes sēdi pārstāvjus no Valsts prezi-

denta kancelejas, lai iepazīstinātu ar aktualitātēm Demokrātijas samita norisē.  

 

Nolemts: 

Nākamā paplašinātā Memoranda padomes sēde plānota Līdzdalības nedēļas ietvaros 

2022. gada 29. jūnijā plkst. 11.00-13.00 Lastādijas kultūras kvartālā, tās darba kārtība tiks izzi-

ņota jūnijā.    

 

Sēdi slēdz: plkst. 12.24 

 

Sēdes audio ieraksts pieejams Ministru kabineta Youtube kontā: 

https://youtu.be/cL9k6_X9zM8.     

 

 

Sēdi vadīja: 

 

Memoranda padomes vadītājs,  

Valsts kancelejas direktors   

 

(paraksts*) J. Citskovskis 

   

Sēdi protokolēja: 

Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas  

departamenta konsultante sabiedrības  

līdzdalības jautājumos 

(paraksts*) Z. Legzdiņa-Joja  

 

* Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu 

https://youtu.be/cL9k6_X9zM8

